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1 Zahájení, schválení programu 

Jednání zahájil Pavel Saic, přivítal přítomné, poděkoval za účast.  

Komise schválila účast hostů 

Schválení programu 

Schválený program: 

1. Zahájení, schválení programu 

2. Kontrola úkolů z minulého jednání 

3. Informace z VV ČTS 

4. Informace k rozpočtu komise 

5. Rozpracování navržené agendy dle bodu 5. zápisu z 16.10.2024 

6. Podněty veřejnosti 

7. Návrh p. Tomáše Trska „reorganizace U9“; Návrh p. Pavla Klimka  –  „¾ úroveň – nebo Oranžová 

úroveň“ 

8. Aktuálně zařazené body členů komise 

2 Kontrola úkolů z minulého jednání 

Připravit návrh na změnu řádů 

1) Pevná kategorie turnajů třídy „C“ a okr. přeborů 

2) Bodování prohraných utkání 

3) Zařazení hráčů a hráček na CŽ při získání alespoň jednoho bodu v soutěžích jednotlivců i družstev-

splněn 

Zjistit, zda lze editovat data u turnajů třídy „E“, případně požádat o úpravu, aby editace byla možná. – 

splněn; problém byl správcem IS vyřešen 

Projednat s TMK ČTS průnik v organizaci soutěží kategorie baby a mini – splněn; TMK bude 

problematiku posuzovat z hlediska metodického, STK z hlediska konání soutěží. Komise budou 

spolupracovat. 

Rozpracovat navrženou agendu – splněn částečně; na úkolu se dále pracuje 

Příprava na projednání doručených podnětů – splněn 

Předložit VV ČTS plán práce a plánovaný rozpočet na rok 2025 - splněn 

Informovat zástupce klubů o možnostech podávání podnětů k STK – trvá; v návaznosti na vypracování 

formátu podávání podnětů => povinné náležitosti podnětu  

3 Informace z VV ČTS 

VV ČTS vrátil k dopracování návrh na změnu řádů ve věci snížení garantované kategorie u turnajů třídy C 

a okresních přeborů, bodování za prohrané utkání a zařazení hráčů na CŽ po získání alespoň jednoho 

bodu. Bylo požádáno o dopracování návazností na bonusové skupiny a konkretizaci nutných změn 

v řádech. Dále VV ČTS doporučil nezavádět získání 1 bodu za porážku v soutěží družstev. Věc bude řešena 

dále. 
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4 Informace k rozpočtu komise 

STK ČTS vzala na vědomí rozpočet na rok 2025. 

5 Rozpracování navržené agendy dle bodu 5 zápisu z 16.10.2024 

5.1 STK ČTS projednala dopracování, VV ČTS vráceného návrhu a svůj návrh modifikovala v tomto 

znění:  

Komise navrhuje VV ČTS úpravu Klasifikačního řádu ČTS s termínem účinnosti od zahájení zimní 
termínové listiny 2025, a to: 

1. Snížení minimální garantované kategorie turnajů třídy "C" a okresních přeborů na kategorii 3 

2. Získání 1 bodu za prohru v prvním kole v soutěžích jednotlivců (ne v případě nenastoupení na 

dvorec) 

3. Zařazení každé hráčky/hráče na žebříček, který v klasifikačním období získal alespoň 1 bod 

4. Úpravu Tabulky I Výpočet bonusových skupin a bonusové hodnoty hráčů Klasifikačního řádu: 

Číslo BS Počet hráčů/hráček Bonusová hodnota 

1 5 60 

2 7 45 

3 9 35 

4 12 30 

5 27 25 

6 28 20 

7 42 15 

8 70 12 

9 100 9 

10 1/3 ze zbývajících 6 

11 1/3 ze zbývajících 4 

12 1/3 ze zbývajících 3 

13 Nezařazení na CŽ 1 

STK ČTS vidí schválení tohoto bodu jako důležitý prvek pro narovnání zisku bodů u turnajů nižších tříd, 

oživení soutěží nejen mládeže, zvýšení zájmu o turnaje a motivace do hry. 

5.2 STK ČTS schválila vlastní pravidla k rozpracování agendy 

1. Změny řádů a koncepčních záležitostí směřovat k jednomu termínu, nejlépe k zahájení následující 

halové sezóny. Snahou bude nepřijímat dílčí změny, ale vytvořit ucelenou změnu řádů, které vstoupí 

v platnost k jednomu datu, nejlépe navrhnutím novelizovaného soutěžního řádu, který bude 

předložen VV ČTS ke schválení po posouzení Legislativně-právní a disciplinární komisí z hlediska 

správnosti paragrafového znění. 

2. Pro efektivní přípravu konkrétních materiálů k projednávání v komisi, vytvářet pracovní skupiny, 

případně pověřovat jednotlivce, kteří materiál následně komisi předloží. 

3. Problematika bude řešena postupně, nebude řešeno nadměrné množství agendy v jednom okamžiku. 
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5.3 Soutěže 3+3 

STK ČTS souhlasí s rozpracováním a přípravy podkladů pro posouzení úpravy soutěží družstev ve smyslu 

možnosti složení družstev 3+3 => 3 chlapci, 3 dívky. Agendou pověřen Jan Zlesák. 

5.4 1. a 2. liga 

STK ČTS se bude zabývat reorganizací soutěží 1. a 2 ligy. Na organizaci 1. ligy přišla řada podnětů a 

hodnocení. Obě soutěže si zaslouží vyšší atraktivitu. Komise přihlíží k návrhu p. Zlatohlávka na 

reorganizaci soutěží, který hodnotí kladně. Ve hře je více řešení, jak z hlediska časového, tak počtu 

zúčastněných družstev. Členové komise provedou průzkum ve svých oblastech, u družstev, které se 

soutěží účastní a zjistí, jaký systém soutěže by z jejich pohledu byl vhodný. Nedojde-li k zásadním 

shodám, je předpoklad, že první změna by se projevila v soutěžním ročníku 2026. 

5.5 Výše startovného na turnajích a regulace turnajů třídy C 

STK projednala, z podnětů veřejnosti, možnou regulaci turnajů třídy C z úrovně národního svazu. STK 

plně ponechává zařazování turnajů třídy C v řízení oblastních svazů. Oblastní svazy řeší problematiku 

individuálně s ohledem na místní potřeby. Některé oblasti provádí výběr pořadatelů u turnajů třídy C a 

korigují počty. Jiné oblasti po nechávají volnou soutěž mezi pořadateli. Pan Petr Špok uvedl, že se 

problematice na SM věnuje dlouhodobě a počty přihlášený a zorganizovaných turnajů jsou plus mínus 

přibližně stejné. Uvedl také, že SM vypisuje výběrová řízení i na turnaje třídy C. Jsou však oblasti, kde 

nejsou výběrová řízení na pořadatelství vhodným nástrojem. 

STK pověřila p. Petra Špoka vypracováním návrhu na úpravu výše startovného na turnajích 

5.6 Problematika cizinců  

Pan Jiří Rejlek upozornil na problém, který vzniká pořadatelům při tvorbě startovní listiny pro kvalifikační 

turnaje na MČR. Cizinec není označen v seznamu přihlášených a může tak docházet k chybnému zařazení 

cizince na startovní listinu. 

Věc bude projednána se správcem IS. Je žádoucí, aby se do seznamu přihlášených propisovalo občanství. 

5.7 Problematika přestupů v mezidobí kvalifikačních turnajů a MČR 

Pan Jiří Rejlek upozornil na problém s hráči, kteří zahájí kvalifikaci na MČR v jednom kraji kde neuspějí a 

po přestupu do klubu v jiném kraji, věc bude řešena na příštím jednání. 

6 Podněty veřejnosti 

STK vede přehled zaslaných podnětů, který obsahuje jméno navrhovatele, předmět návrhu, odůvodnění 

podání podnětu, datum projednávání, a stanovisko komise k podnětu. V přehledu je možné získat bližší 

informace k podnětům. Jednotlivé podněty jsou číslovány. 

K projednání budou s účinností od 01.01.2025 zařazeny pouze podněty, které obsahují: 

1. Jméno navrhovatele 

2. Název podnětu 

3. Věcné odůvodnění podání  

4. Navrhované řešení spolu s odkazem na příslušná ustanovení řádů 



Z Á P I S  
Sportovně-technická komise ČTS 

Jednání č. 2 
dne 27. listopadu 2024 od 9,30 v sídle ČTS 

Strana 5 

Zapsal: Pavel Saic          Ověřil: Petr Špok 

6.1 Žádost p. Petra Kačína 

STK ČTS projednala žádost p. Petra Kačína ve věci udělení výjimky pro startování na turnajích B 

mladších žáků. 

STK ČTS žádosti o udělení výjimky nevyhověla. 

Odůvodnění: STK ČTS je názoru, že tuto problematiku nelze řešit jednotlivým udělováním výjimek, 

protože problematika je široká. Výjimky tohoto typu by narušily celý systém jak shora, tak ze spodu. 

Komise vnímá problém hráčů a hráček, kteří ve své první sezóně nahrají 45 a více bonusových bodů a 

mohou se tak účastnit pouze omezeného množství turnajů ve své věkové kategorii (MČR a turnaje třídy 

A). Jako možné řešení vidí STK ČTS v navýšení počtu turnajů třídy A od příští ZTL na 5 turnajů.  

6.2 Podnět p. Lukáše Březiny 

č. 34 STK nepovažuje za vhodné další zpoplatnění pořadatelů turnajů, tím spíše za turnaje, které se 

nekonaly a návrh na za zvýšení platby za přihlášení turnaje do TL na 1000 Kč včetně kauce 

zamítla. Považuje však za vhodné se zabývat problematikou rušení turnajů, a to z hlediska jejich 

koordinací, atraktivnosti apod. Problematika je řešena v rámci jiných bodů. 

6.3  Podněty p. Pavla Zlatohlávka 

č.1 STK vzala podnět na vědomí a bude se v rámci možností snažit zohlednit mezinárodní turnaje 

v LTL. Posunutí termínu přihlášek bude projednáno se sportovně-technickým úsekem. 

č. 2  Bude řešeno při přípravě příští ZTL  

č. 3 Podle informací Sportovního úseku ČTS je připravován obdobný návrh k možnosti účasti cizince 

v soutěžích ČTS. Bod bude řešen po obdržení návrhu SÚ.  

č. 4  Podnět je řešen v rámci bodu 7. 

č. 5  viz bod 5.4 tohoto zápisu 

č. 6 Podnět se odkládá, vypořádán bude nejpozději k zahájení letní sezóny v roce 2025. 

č. 7  STK plně ponechává v řízení oblastních svazů. Oblastní svazy řeší problematiku individuálně 

s ohledem na místní potřeby. Některé oblasti provádí výběr pořadatelů u turnajů třídy C a 

korigují počty. Jiné oblasti po nechávají volnou soutěž mezi pořadateli. Také viz bod 5.5 tohoto 

zápisu a další podněty. 

č. 8  STK pověřila Věru Zasadilovou vypracování manuálu pro organizátory turnajů s doporučujícími 

postupy, jak turnaje organizovat. 

č. 9  neschváleno 

č. 10 Podnět bude předán VV ČTS ke kompetenčnímu posouzení.  

č. 11 Penalizační řád aktuálně řeší KLPD  

č. 12 STK jsou kritéria známá, avšak ponechává na VV ČTS, zda budou zveřejněna. STK má ke 

zveřejnění kritérií neutrální stanovisko.  

č. 13  Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Klasifikačního řádu. 
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č. 14 Problematika turnajů MASTERS je řešena v platných řádech. V minulosti sice docházelo 

k povyšování třídy turnaje, to však nebylo systémové, resp. bylo ad hot nahodilé.  

č. 15 Není v kompetenci komisí. Podle sdělení sekretariátu ČTS se na možnosti automatické klasifikace 

pracuje. 

č. 16 Problematika on-line prezence hráčů na turnajích je vyřešena. IS ČTS on-line prezenci hráčů na 

turnaje umožňuje od začátku srpna 2024. 

6.4 Podněty p. Jana Jandourka 

č. 17 Závazné přihlašování bude řešeno v rámci komplexního řešení problematiky organizace turnajů. 

Zejména možnost přihlašování jen 7 dní před konáním turnaje může ohrozit konání turnaje 

z hlediska nedostatečného počtu účastníků. Dále je třeba řešit v návaznosti na lhůty kolizních 

přihlášek, přihlášení hráčů, kteří řádně dokončí předchozí turnaj a další... 

č. 18 Zrušení pevných kategorií je relevantním tématem pro diskuzi a STK se jím bude zabývat v rámci 

navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

č. 19 Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Klasifikačního řádu.  

6.5 Podněty p. Jiřího Knížka 

č. 20 K podnětu se vyjádřil GS ČTS, bude řešeno v rámci nového dodavatele webových stránek. 

č. 21 STK požádá předkladatele o upřesnění co má být předmětem přezkoušení. 

č. 22 Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

č. 23 Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

č. 24 STK předpokládá, že předkladatel má namysli výši „výchovného“. Problematika výše výchovného 

a zejména fakt, že se dlouhé roky nevalorizovalo, je důležitým bodem k řešení a bude řešen 

pracovní skupinou. Návrh by měl být předložen tak, aby byl platný pro přestupní termíny 

v sezóně 2025/2026 a budou součástí novelizovaného Přestupního řádu. 

č. 25 Podnět bude řešen v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

č. 26 viz bod 5.4 tohoto zápisu 

č. 27 STK v současné době zamítla návrh na zrušení turnajů třídy B (STK má za to, že předkladatel měl 

namysli třídu turnaje, nikoliv kategorii). Návrh souvisí také s jiným návrhem, a to na zrušení 

pevných kategorií, který je již řešen viz bod 6.4 (18).  Ve věci transparentních výběrových řízení 

vzala STK na vědomí. Ostatní bude řešeno v rámci navrhované novelizace Soutěžního řádu. 

č. 28 STK neprojednávala z důvodu nepříslušnosti. 

č. 29 STK neprojednávala z důvodu nepříslušnosti. 

6.6 Podněty p. Aleše Vejšického 

č. 30 Ke snížení garantovaných kategorií turnajů třídy C a OP vydala STK doporučení VV ČTS viz bod 

5.1. Ostatní podněty budou řešeny v rámci celkové novelizace klasifikačního řádu. 

č. 31 Zohlednění klubové příslušnosti při losování turnajů jednotlivců bylo již předmětem diskuze. 

Situace, kdy na turnaji na sebe narazí hráči či hráčky z jednoho klubu je nemotivační, je však 
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třeba řešit i další konotace. Věc bude diskutována v rámci novelizace soutěžního řádu s ohledem 

na možnosti IS. 

č. 32 Soutěžní řád hrát ve skupinách umožňuje. STK odkazuje na čl. 41 a čl. 68 Soutěžního řádu.  

č. 33 Je řešeno viz bod 5.5 tohoto zápisu 

6.7 Podněty p. Jonaha Hustolese 

Podle sdělení člena komise p. Filipa Hávy je Středočeský tenisový svaz s p. Hustolesem v kontaktu a 

témata jsou seriózně řešena v rámci středočeské oblasti.  

č. 35 K prvotnímu stanovisku předáno Komisi seniorského tenisu ČTS. 

č. 36 Zástupci oblastí v komisi problematiku řeší na úrovni svých oblastí. STK doporučila zástupcům 

jednotlivých oblastí, aby problematiku nadále sledovali a vyhodnocovali a soutěže organizovali 

podle možností a potřeb svých oblastí. I tak se problematikou bude STK zabývat v rámci 

novelizace Soutěžního řádu. 

č. 37 Viz bod 5.5 tohoto zápisu, další podněty budou řešeny v rámci novelizace příslušných řádů. 

7 Návrh p. Tomáše Trska „reorganizace soutěží družstev U9“ 

STK vzala na vědomí stanovisko TMK ČTS k tomuto návrhu. 

Organizaci soutěží na úrovních oblastí ponechat plně v kompetenci oblastí, aby každá oblast reflektovala 

potřeby právě své oblasti. 

Organizaci festivalu v kategoriích mini a střední kurt (červená oranžová úroveň) ponechat ve formátu dle 

návrhu. 

Organizace festivalu v kategorii baby (zelená úroveň) MČR – organizovat jako soutěž výběrů jednotlivých 

oblastí (8), tedy ne jako nominované družstvo klubu. Družstvo bude tvořeno minimálně 8 hráči/hráčkami, 

z nichž každý/a musí být zapojen/a. 

Navrhované změny zavést od 01.05.2025 

8 Aktuálně zařazené body členů komise 

Požadavek na projednání aktuálního bodu nebyl vznesen 

9 Uložené úkoly 

 Úkol Uloženu 
komu 

Termín 

 Z minulého jednání – rozpracování agendy Každý 
předkladatel 

průběžně 

2/1 Připravit návrh na změnu Klasifikačního řádu a přeložit VV ČTS 
viz bod 5.1 

Pavel Saic ihned 

2/2 Rozpracování agendy soutěží 3+3 viz bod 5.3 Jan Zlesák průběžně 

2/3 Vypracování návrhu na úpravu výše startovného na turnajích Petr Špok 31.12.2024 



Z Á P I S  
Sportovně-technická komise ČTS 

Jednání č. 2 
dne 27. listopadu 2024 od 9,30 v sídle ČTS 

Strana 8 

Zapsal: Pavel Saic          Ověřil: Petr Špok 

2/4 Projednat se správcem IS propisování občanství do startovních 
listin 

Pavel Saic 31.12.2024 

2/5 Vypracování formátu podávání podnětů Pavel Saic 31.12.2024 

 

10 Termín příštího jednání 

Termín příštího jednání je stanoven na 23.01. v 9,30 v sídle ČTS. 


